
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 30 stycznia 2019 r. 
 

OA.0002.3.2019.RG 
 
 

PROTOKÓŁ Nr VII/2019 
z obrad VII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 

27 lutego 2019 r. w Sali narad budynku nr 40 w Krzywczy 
 
 

 Na VII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły udział 
zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Zygmunt Sobol o godz. 10:05 otworzył sesję 
i powitał radnych oraz gości. 
 W związku z przeprowadzonymi w dniu 24 lutego 2019 r. wyborami 
pogratulował zarówno dotychczasowym sołtysom, którzy uzyskali ponownie 
poparcie, jak i nowo wybranemu sołtysowi z miejscowości Babice oraz życzył dobrej 
współpracy z Gminą oraz dobrej pracy na rzecz swojej miejscowości i rozwoju całej 
gminy. 
 Z kolei oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w sesji uczestniczy 
14 radnych, co wobec składu Rady Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Na wstępie kolejnego punktu obrad Przewodniczący Rady Gminy przedstawił 
proponowany porządek obrad oraz poddał go pod głosowanie. 
 W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania porządek obrad przyjęty został jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, 
przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”. (Imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów Nr V/2019 i VI/2019 z poprzednich sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na udzielenie dotacji z budżetu Gminy Krzywcza w wysokości 
wyższej niż określona w art. 25 ust. 1 ustawy o finansowaniu zadań 
oświatowych dla publicznych szkół podstawowych, niebędących szkołami 
specjalnymi - prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne; 
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2) wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej 
prowadzonej przez podmiot inny niż Gmina Krzywcza, dla której Gmina 
Krzywcza jest organem rejestrującym, w wysokości innej niż określona 
w art. 26 ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań 
oświatowych; 

3) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 
4) przekazania do sprzedaży nieruchomości leśnej (działki nr 327 o pow. 0,14 ha 

w Ruszelczycach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
5) upoważnienia Wójta Gminy Krzywcza do zawarcia porozumienia i przyjęcia 

do realizacji zadania ponadgminnego. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokoły Nr V/2019 i VI/2019 z obrad V i VI sesji Rady Gminy Krzywcza 
zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne wnioski 
i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, zostanie to uznane 
jako przyjęcie tego protokołu. 
 
 

Ad.4. 
 W tym punkcie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przygotowanych 
projektów uchwał. 
 Na wstępie przystąpiono do rozpatrzenia projektu nr 1 uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji z budżetu Gminy 
Krzywcza w wysokości wyższej niż określona w art. 25 ust. 1 ustawy o finansowaniu 
zadań oświatowych dla publicznych szkół podstawowych, niebędących szkołami 
specjalnymi - prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 32-1 wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Leszek Ławryniuk poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi również pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 

 Radny Marek Bosak uważa, że w związku ze wzrostem kosztów utrzymania 
szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Krzywcza i 
Stowarzyszenia istnieje potrzeba przeanalizowania planowanych wydatków 
budżetowych na zadania oświatowe. 
 Wójt Gminy Wacław Pawłowski wyjaśnił, że na posiedzeniu wspólnym komisji, 
które odbyło się przed dzisiejszą sesją, zaproponowano przeanalizowanie tej kwestii 
na kolejnym zwołanym posiedzeniu wspólnym komisji Rady Gminy. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VII/32/2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu). 
 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu nr 2 uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły 
podstawowej prowadzonej przez podmiot inny niż Gmina Krzywcza, dla której Gmina 
Krzywcza jest organem rejestrującym, w wysokości innej niż określona w art. 26 
ust. 1 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 33-1 wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Leszek Ławryniuk poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi również pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr VII/33/2019 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu nr 3 uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej uchwały 
Rady Gminy według druku nr 34-1 wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Leszek Ławryniuk poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VII/34/2019 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu). 
 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu nr 4 uchwały 
w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości leśnej (działki nr 327 
o pow. 0,14 ha w Ruszelczycach) stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Krzywcza Ewa Pękalska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy według druku nr 35-1 wraz 
z uzasadnieniem. 
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 Radny Marek Bosak proponował, aby w zamian za przekazanie do sprzedaży 
tej działki wynegocjować korzystne warunki zgazyfikowania Gminy Krzywcza. 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że ta sprawa kilka lat temu była wnikliwie rozpatrzona. 
Na podstawie złożonych wówczas ankiet zainteresowanie gazyfikacją mieszkańców 
Gminy Krzywcza było bardzo małe. 
 

 Radny Marek Bosak wnioskował, aby rozeznać i przeanalizować możliwość 
doprowadzenia gazu dla potrzeb mieszkańców Gminy Krzywcza. 
 

 Zastępca Wójta Wacław Sobol wyjaśnił, że jeden z mieszkańców Babic zwrócił 
się z wnioskiem do Polskiej Spółki Gazownictwa o podłączenie do sieci gazowniczej 
i wniosek ten jest w trakcie rozpatrywania. Istnieją pewne szanse podłączenia do 
sieci gazowniczej miejscowości Babic od strony Nienadowej. Uważa on, 
że podłączenie tej miejscowości może być łatwiejsze do realizacji niż pozostałych 
miejscowości Gminy Krzywcza. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” i 0 głosach 
„przeciwnych” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu, Uchwała Nr VII/35/2019 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 
 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia 
projektu nr 5 uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 
Krzywcza do zawarcia porozumienia i przyjęcia do realizacji zadania 
ponadgminnego. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy według druku nr 36-1. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag do tego projektu 
uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu 
udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została jednogłośnie 
wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 
się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu, 
Uchwała Nr VII/36/2019 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 
 
 

 Następnie Przewodniczący obradom oddał głos Posłowi na Sejm RP 
Mieczysławowi Kasprzakowi, który poinformował Radę o pracy Sejmu w ostatnim 
okresie. 
 
 

 O godz. 11:10 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach, 
która trwała do godz. 11:35. 
 
 

Ad.5. 
 Po przerwie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym oraz informację o sposobie realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzednich sesjach (Informacje te stanowią załączniki 
nr 15 i 16 do niniejszego protokołu). 
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Ad.6. 
 W tym punkcie Przewodniczący obradom poinformował, że nie wpłynęły żadne 
interpelacje w formie pisemnej. 
 
 

Ad.7. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o swojej pracy w ostatnim 
czasie. 
 

 Radny Marek Bosak wnioskował o rozeznanie i przeanalizowanie możliwości 
doprowadzenia gazu dla potrzeb mieszkańców Gminy Krzywcza. Proponował, 
porozmawiać z Przedstawicielami PSG lub zaprosić ich na sesję Rady Gminy celem 
przedstawienia warunków jakie należy spełnić oraz wynikających z tego płatności. 
 

 Radny Marek Bosak wnioskował o przygotowanie na najbliższą sesję Rady 
Gminy informacji o programie kanalizacji Gminy Krzywcza i stanie prawnym 
dotyczącym pozwoleń na budowę sieci kanalizacyjnej miejscowości Babice, Bachów, 
Skopów i Reczpol? Jakie są podejmowane działania? Jakie są ustalone 
perspektywiczne kierunki działań w zakresie kanalizacji na terenie Gminy Krzywcza? 
 Wójt Gminy wyjaśnił, że dokumentacja na kanalizację w Babicach jest 
przygotowana, jeśli będzie ogłoszony odpowiedni nabór wniosków o dofinansowanie 
na to zadanie można będzie taki wniosek złożyć. Według przyjętego wcześniej 
programu następną po Babicach będzie skanalizowana miejscowość Bachów, 
później Skopów, a w dalszej kolejności Reczpol. Sprawa przydomowych oczyszczalni 
ścieków dotyczy tych miejscowości, które są przewidziane do skanalizowania 
w odległym czasie. 
 

 Radna Wiesława Zatwardnicka pytała na jakim etapie jest sprawa ewentualnej 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w miejscowości Reczpol? 
 Wójt wyjaśnił, że na podstawie zebranych ankiet od mieszkańców wysłano do 
Urzędu Marszałkowskiego w Rzeszowie odpowiedź o skali zainteresowania budową 
tych przydomowych oczyszczalni ścieków. 
 

 Radny Bogusław Krawczyk wnioskował o ustawienie znaku ograniczającego 
tonaż przy drodze gminnej o nr ewid. gruntu 803 w Skopowie, która jest niszczona 
przez samochody ciężarowe błędnie kierowane przez nawigację samochodową do 
szybu gazowego. 
 

 Wójt Gminy odnosząc się do zapytania Radnego Piotra Gieruli w sprawie 
budowy drogi gminnej relacji Bachów – Chyrzyna odpowiedział, że dokumentacja 
wraz z pozwoleniem na budowę jest już przygotowana. Jeżeli będzie ogłoszony 
nabór wniosków na dofinansowanie do budowy dróg, Gmina jest gotowa do złożenia 
takiego wniosku. 
 

 Sołtys wsi Wola Krzywiecka wnioskował, aby wykonać dwie tablice 
ogłoszeniowe i zamontować je jedną na przysiółku „Kijów” a drugą koło drogi 
powiatowej (w pobliżu nowo wybudowanych domów mieszkalnych) w Woli 
Krzywieckiej. 
 

 Sołtys wsi Ruszelczyce Tomasz Grzegorzak wnioskował o przekazanie 
środków finansowych ze sprzedaży działki leśnej w Ruszelczycach na rozbudowę 
budynku Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Ruszelczycach poprzez dobudowanie 
pomieszczenia z przeznaczeniem na salę ćwiczeń. 
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 Sołtys wsi Ruszelczyce wnioskował także o interwencję w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich w sprawie naprawy remontowanego w ubiegłym roku odcinka 
chodnika w Ruszelczycach w związku z powstałymi po okresie zimowym usterkami. 
 

 Sołtys wsi Skopów Franciszek Dudycz wnioskował, aby wystąpić do Zarządu 
Dróg Powiatowych o poszerzenie pobocza przy moście w ciągu drogi powiatowej 
w Skopowie. 
 

 Radna Wiesława Zatwardnicka wnioskowała o zabezpieczenie barierkami 
chodnika od strony głębokich rowów przy drodze wojewódzkiej w Reczpolu. 
 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krzywcza 
Piotr Wanat poinformował, że jego Komisja rozpatrywała wniosek Radnego Marka 
Staszkiewicza o spowodowanie poszerzenia drogi gminnej dojazdowej do posesji na 
działce nr 1330 w Babicach. Komisja stwierdziła, że przedmiotowa droga jest bardzo 
wąska i istnieje tam problem z przejazdem po niej. W najwęższym odcinku droga ta 
ma szerokość 1,70 m. Dokonano przeglądu map geodezyjnych oraz zapoznano się 
ze stanowiskiem Radcy Prawnego. Nie ma tam możliwości bezpośredniego wjazdu 
z drogi publicznej. Z wyjaśnień Radcy Prawnego wynika, że jest to zgodne z prawem 
i w takiej sytuacji Gmina nie ma obowiązku rozpatrywać tego problemu. 
 Komisja stoi na stanowisku, że Wójt Gminy powinien podjąć działania 
w zakresie wykupu gruntu przeznaczonego na poszerzenie drogi gminnej o nr ewid. 
gruntu 1330 w Babicach. 
 
 

Ad.8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 12:22 
VII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VIII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Zygmunt Sobol 
 


